
Skolebestyrelsesmøde Østervangsskolen 

og Vor Frue Skole 
Skolebestyrelsesmøde den 2/6 2020 

18.00-19.30 På Teams 

 

Deltagere/inviterede:  

 

Susana Pajares Tosca, Bo Hagensten Møller, Christian Hjortgaard, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien 

Rønne Pedersen, Lisbeth Rosenørn, Hanne Bøggild, Iben Nybjerg, Janni Hansen, Sofie Østergaard Bagge, Lone 

Feld, Frank Hyldal, Rojin Isikli, Mads Ingdal Justesen, Nini Vilhelmsen, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Lisbeth 

Berggren, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, Sofie Frost Bondorf. 

 

 

Bestyrelsesmødet finder sted online i Teams. 

 

Afbud: 

Referent:NV 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
Dagsorden 
    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

1 18.00 Godkendelse af dagsorden og godkendelse af 
referat fra sidste møde 

Bo: Spørgsmålet om elevernes uv. kl. 8 – 11.30, 
drejede sig om der var mødepligt til 
undervisningen. 

 

2  Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Bo skriver  

3  Elevråd Deltog ikke på mødet  

 

Sager 
 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

4 18.10 Status for genåbning af skolen 

 Nødundervisning 0.-5. klasse 

 Nødundervisning 6.-9.  

 SFO 

 Majbørn – Startet 1/6 

 Refleksion – hvad skal vi have med os. 

AR 

 0.kl.-5.kl.  Kort status nød uv 
o Fysisk fremmøde 8-13.30.  
o Eleverne er inde og ude. 
o Få lærere/pædagoger omkring de 

enkelte klaser 
o Massere af læringsaktiviteter og det 

virker rart. 

 6.kl. – 9.kl.  Kort status nød uv 
o Kombi med fysisk fremmøde kl. 8-

12 & online hjemme kl. 13-15 
o Målet er at eleverne mødes socialt 

samt sikrer den faglige bredde. 
Der undervises fortsat efter 
cirkulæret om nødundervisning. 

o Hygiejne og sikkerhed er fortsat høj. 
KB: 

o Alle elever har et stort behov for igen at 
være sammen. 

o Online uv. er tænkt som at have faglig 
bredde. Der er ikke altid et krav om 
deltagelse kl. 13 – 15, da lærings 
aktiviteterne kan foregå andets sted.  

o  
Bo: Er det udelukkende lektietid? 
 
Frank: Undervisningen opleves bedre, når   
eleverne er online hjemme 

 
o Kort status SFO 

o SLB + NV 
- Det er fortsat et 

pædagogisk tilbud der 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ledelsen 
følger op på 
online uv. 
finder sted i 
dialog mellem 
lærer- elev 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



bærer præg af hygiejne og 
sikkerhed. 

- Børnene er nu i større 
grupper men fortsat inden 
for den samme klasse. 
Sidst på dagen rykkes 
børnene sammen så der 
fortsat er mulighed for at 
lege sammen med andre 
børn. 

 Majbørn – ØST og VFS 
o SLB + NV 

- Der har været afholdt 
møder for de nye 00 kl. 
forældre og børn i ugen op 
til d. 1. juni. 

- Hos Øst er der i dag startet 
46 børn og hos VF 10. Alle 
er mødt glade og 
forventningsfulde. 

Andreas: Informationerne er tydelige, ros til 
skolen. 
 

 Hvad skal vi have med os. Input fra alle: 
 

o Udeskole, gode erfaringer 
o Sammenhængende læreprocesser, 

elevernes koncentration styrkes, 
når de kan fordybe sig. 

o Børn reagerer meget forskelligt, 
mange har udviklet sig fagligt, 
elever der før var i udsatte 
positioner, er det fortsat.  

o Blik ind i at skolen kan meget mere, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



end det vi tidligere har set. 
o Lærerne er blevet bedt om at melde 

erfaringer fra coronaperioden til 
ledelsen. 

o Mødevirksomhed, hvornår giver det 
mening at afholde møder virtuelt?  
Info godt – dialog sværere – også 
her er der et socialt element. 

o Erfaringer fra Coronaperioden er 
oplagt at medtænke i 

fremtidsscenariet for skolerne. 
o Hvordan kan man holddele 

eleverne. Kan vi drøfte forskellige 
modeller?  

o Dele af erfaringsopsamlingen fra 
ungdomsuddannelserne vil helt 
sikker fremadrettet kunne 
implementeres. 

o Struktur og ressourcer er lagt ind i 
coronaskemaerne.  

o Der er set en højere trivsel hos 
eleverne. 

o Den kortere skoledag har være god. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Susanna/lede
lsen samler 
op efter ferien 
 
 
 
 
 
 
 



5 18.40 Drøftelse af udkast til principper for kost.  
Se bilag 
Drøftelse af Forældrehenvendelse om at 
store elever forlader skolen i frikvarterer.  
Se bilag 

Hanne fremlagde det reviderede princip. 
 
Bestyrelsen besluttede: 

 Ingen morgenmad i kantinen 

 Fokus på holdninger og proces 

 Mulighed for morgenmad (havregryn), for 
de få elever og i særlige situationer. 

 
 

 Frihed vs sundhed for eleverne 7. – 9. kl. 

 Forældrene kan i periode bryde dårlige 
vaner hos eleverne og opfordre til ikke at 
gå i Fakta. 

 Lærerne kommenterer, når de ser elever 
med slik og/eller, chips i skoletiden. 

 Der anbefales ikke et forbud mod at gå 
Fakta. Hvordan skal skolen forholde sig til 
et evt. forbud? 

 Dialog med eleverne, som det beskrives i 
princippet for kost. 

AR + Susana 
arbejder 
principperne 
færdige. 

 

Orientering: 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

6 19.10 Formanden  

 Vedr. opsætning af kamera 

 Ansøgning til STEM puljen 

 Skolebestyrelsesvalg 

 At konstatere fredsvalg  
- Bilag – med oversigt over 

bestyrelsens medlemmer og 
valgperiode og oversigt over 
suppleanter. 

 
Kamera: 

- Susana har modtaget svar fra 
Forvaltningen om, at da billederne er 
sløret, er der ingen grund til at fjerne 
kameraerne.  

STEM puljen: 
- ØST er ikke tænkt med i midler fra puljen. 

NV 
Bilag ny 
bestyrelse 
udsendes 
med referatet 
 
Susana løfter 
sagen til et 
højere 
niveau. 

7 19.15 Skoleledelsen 

 Personalenyt 

 Orientering om skoleårets planlægning 

 Sidste skoledag 

 Dimissions 

 Reduktion med 1 medarbejder i 
Modtageklasserne  

 Engelsklærer ikke ansat i 1. omgang, nyt 
opslag. 

 Anlægspulje ventes at tildele 
Østervangsskolen ca. 1. mio. til 
renovering. Der tænkes læringscenter, 
H/D samt musik 

 Sidste skoledag er d. 22. jun. Eleverne er 
i skole til kl. 17.00. Der må kastes 
karameller, og KB er i dialog med 
eleverne, så der planlægges en god dag. 

 Dimission-  afventer myndighedernes 
udmelding d. 8. juni og evt. en ny 
retningslinje for forsamlingsforbud. Det er 
vigtigt at få sagt ordentligt farvel til elever 
og forældre 

 

8 19.20 Meddelelser fra andre   

9 19.25 Eventuelt KB: Måske der skal tænkes en plan B?  



 Evaluering - Var der punkter vi kunne 
have undværet. 

 


